
Referat: Bestyrelsesmøde d. 10. december 2018 kl. 17.00 — 18.30 på Nørre G.

Afbud: Julie, Maria

1. Velkommen v. Laust
- Præsentation af bestyrelsen for den nye elevrepræsentant: Kirstine Arendt

2. Godkendelse/underskrift af referatet.

3. Meddelelser fra formanden

- Ingen meddelelser

4. Meddelelser fra rektor

- JB præsenterede et nyt hæfte om NG’s mange ekstracurriculære aktiviteter. Det er
sendt til de skoler, vi normalt får elever fra i stedet for (som vi plejer) en plakat. Den
udleveres desuden til alle vores besøgselever såvel som til orienteringsaftenen.
Sammen med studieretningsfolderen giver den et godt billede aflivet på NG og af de
krav, som man skal kunne honorere, hvis man ønsker sig gymnasiet.
Ledelsen har desuden indsat en særlig målrettet annonce på facebook, som popper
op hos familier i vores område og som har børn, som står overfor valg af
ungdomsuddannelse.

- JB orienterede om nogle meget foreløbige tanker om et samarbejde med KVUC om
oprettelsen af en IB-afdeling på Nørreport, som især skal henvende sig til de 12 —22
årige. Vi har eksperticen og KVUC har både lokaler og lærere.

5. Skolens foreløbige regnskab for 2018 og budget for 2019
- Det foreløbige regnskab viser et underskud på 660.000 kr. Målet var (og er) et

underskud på Ca. 500.000. Det større underskud skyldes især et meget stort frafald af
elever (større end forventet), men delvist også en vis usikkerhed om ca. 200.000 kr.
til ekstra efteruddannelse, som skal dokumenteres overfor ministeriet. Det synes vi,
at vi kan gøre, men afventer lige ministeriets reaktion.

- I forhold til budgettet, så udviser det — i den foreliggende form — et underskud på 1,3
mill. kr. Det skal skæres ned til Ca. 300.000 kr — 500.000 kr., hvorefter det fra 2020
skal være i balance igen.
Vores muligheder for at skære ned bliver jo til sommer, hvor vi kan foretage nogle
tilpasninger i forbindelse med pensioner mv. Men ledelsen ønsker også at nedsætte
en lille arbejdsgruppe med repræsentanter for ledelsen, lærerne og eleverne, som
kikker på det samlede budget og ser, om der stadig skulle være lavthængende
frugter.



6. Meddelelser fra personalet

- Konsulentfirmaet Workz’ har på baggrund af deres arbejde med teamstrukturen og
teamsamarbej det på NG udarbejdet en rapport og fremlagt resultaterne på den
pædagogiske dag d. 7.11.18, Rapporten fulgte med som bilag til mødet. Lærerne
orienterede om, at der på den baggrund er nedsat tre udvalg:
- Et der udarbejder råd, vink og retningslinjer for ændringer i skema og kalender i
Lectio.
- Et der tydeliggør teamets og teamlederens funktion, rolle og rammer.
- Et der indkredser begrebet “kvalitet”. Udvalget skal indkredse teamets rolle i vores
kvalitets-system.

- Skolen har gennemført en APV. Også det har ført til udmontningen af nogle udvalg:
- Et om vores organisationskultur (udvalget skal tydeliggøre konsekvenserne af den
måde Nørre G er organiseret på og drøfte, hvordan organiseringen også italesættes i
det daglige
- Et der gennemgår skolens modekultur (især Personale- og pædagogiske møder).
- Et der gennemgår vores Lectio-struktur

- Kronikken fra Jyllandsposten ‘Uddannelser har brug for en betydelig kursændring’
(og den artikel, som kronikken er en reaktion på). Lærerne fortalte, at kronikken
havde skabt en debat på lærerværelset, men også at man var blevet beroliget af et
indlæg, som JB havde på Lectio. Dette punkt affodte en mindre debat i bestyrelsen
om behovet for, at der skabes et nyt ungdomsuddannelsessystem, som både
adresserer udfordringerne i EUD og i de gymnasiale uddannelser.

7. Meddelelser fra eleverne

- Andreas og Kirstine kunne fortælle, at interessen for at deltage i udvalgsarbej der
blandt de nye 1 .g elever er usædvanlig stor. Således fungerer skolens forskellige
udvalg rigtig godt i år.

- Der er planlagt en demonstration mod ministerens nye fraværsregler. Den finder sted
torsdag d. 13.12 kl. 17.00 på Christiansborg og har således ingen konsekvenser for
Nørre 0.

- Der er planlagt en uge om “Digital dannelse” i uge 6 i 2019. Der arbejdes stadig med
programmet, som koordineres mellem lærerne og eleverne.

- Også i år var der stor deltagelse i Operation Dagsværk: Ca. 700 elever.

8. Meddelelser fra bestyrelsesmedlemmerne
- Ingen meddelelser.

9. Evt.
De næste bestyrelsesmoder er

D. 26. Marts kl. 17 — 19 (Og her aftales de kommende møder i 2019—2020)
D. ii. Juni kl. 17-19

Laust fortalte, at han deltager i stort projekt: “Play for learning”. Det fortæller han mere om,



når de er længere med projektet.
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